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Jsou témata, která plní stránky novin.
Skoro se zdá, �e dopadení Krejčíře,
Ko�eného či Czech Tech rozhoduje 
o dal�ím osudu na�í země. Je�tě v lednu se
zdálo, �e bez evropské ústavy snad nebude-
me napří�tě schopni do�ít pří�tího léta. Byť
si nedělám iluze o jmenovaných pánech,
schopnostech ministerstva vnitra, tato medi-
ální dramata jsou vyvolána zcela záměrně.
Evropská ústava skončila neslavně a vida,
nic se neděje. Zji�ťujeme, �e ke ka�doden-
nímu �ivotu tuto neproniknutelnou hou�tinu
potřebují snad akorát brusel�tí úředníci. 

V čem spočívá hlavní záměr těchto kauz
nebo na�inci zcela odtr�ených témat?

Odvést pozornost od věcí, které nepůsobí
navenek mo�ná bombasticky, ale které se
občanů dotýkají mnohem bezprostředněji.
Neustálým zvy�ováním cen energií počína-
je, a� kolosální neschopností vlády přijít 
s nějakým rozumným ře�ením ve financová-
ní zdravotnictví konče. Kdy ji� někdo z
odpovědných pánů Grégrů, Zemanů či
Mertlíků přizná, �e vytváření energetických
gigantů ovládajících monopolně trh v na�í
zemi za vlády sociální demokracie byla
neodpustitelná chyba dotýkající se ka�dého
občana minimálně jedenkráte do měsíce.
Kdo si vzpomene dnes je�tě na bývalého
ministra vnitra Grulicha a jeho náměstkyni
Yvonne Streckovou. Tato dáma ji� v ucti-
vém věku si před �esti lety vzpomněla pro-
sadit svůj model organizace správy veřej-
ných věcí. Model, který pod líbivým heslem
přiblí�ení k občanovi, znamenal naopak
jeho výrazné oddálení. Kuriozitou se stala
my�lenka kategorizace obcí, kdy ve svém
důsledku jedna obec stojí nad jinými, ani�
by to mohla obecní zastupitelstva nebo
občané jakkoliv ovlivnit. Bohu�el toto téma
nikdy neplnilo stránky celostátních novin
ani první místa ve zpravodajských televiz-
ních pořadech. Politická zkratka o přiblí�ení
občanům se stala jediným známým výstu-
pem. Miliardy korun nákladů na tento expe-
riment tehdej�í paní náměstkyni nezajímaly.
Mo�ná si v zaslou�eném důchodovém věku
ka�dé ráno zpytuje svědomí, pokud se 
o výsledek svého počínání vůbec je�tě 
zajímá. 
Český národ je pověstný svou přizpůsobi-

vostí, hledáním receptů, jak se dostat ze 
�lamastiky za cenu kompromisů. Snaha
krajů i mnohých obcí o minimalizaci �kod
pro občana není potvrzením úspěchů zvole-
ného modelu, ale vnuceným tahem bez
toho, �e by dříve stát zásadní protiargumen-
ty krajů a obcí osly�el. Je smutným parado-
xem, �e k reformě ministerstev a různých

centrálních úřadů dodnes nedo�lo. Naopak.
Za těch několik let dal�í zbytečné úřady
vznikly s příslu�ným počtem nových
zaměstnanců. 

Zdálo se, �e s přehazováním různých
úřadů je na chvíli konec minimálně a� do
revize celkového členění státní správy.
Připomínám, �e stále existují správní území
Západočeského kraje, Plzeňského kraje,
okresů a nadto i tzv. regiony soudr�nosti.
Jen�e parlamentní volby se blí�í a vláda
chce za ka�dou cenu přispět k vytvoření dal-
�ího nesmyslu. Přeházení kompetencí mezi
finančními úřady, vznik poboček namísto
dosud fungujících samostatných finančních
úřadů v obcích s pověřeným obecním úřa-
dem je zřejmě ten správný lék. Stovky mili-
onů vyhozené opět do povětří jen proto, aby
ministři Sobotka a Bublan si mohli pochvá-
lit, �e opět postoupili v reformě veřejné
správy. �e vůbec neví, jak a kam by ta refor-
ma měla směřovat, jim určitě nevadí. Senát
drtivou vět�inou hlasů nesmyslnou novelu
zákona o územních finančních orgánech
vrátil zpět do Poslanecké sněmovny. Ministr
Sobotka v�ak �ádnou debatu nevedl a po
několika týdenních odkladech se hned hla-
sovalo. Týdenní odklady tu jistě nebyly
kvůli snaze dobrati se nějakého rozumného
ře�ení. �lo pouze o zaji�tění dostatku hlasů
k prosazení zákona za ka�dou cenu.

Komunisté přispěchali opět na pomoc a 112
poslanců novelu podpořilo. Malou útěchou
pro mě je snad skutečnost, �e s výjimkou
�iku sociálních demokratů se v Plzeňském
kraji ostatní poslanci nepřipojili. Zvlá�ť
sociální demokraté jsou doslova hlu��í 
a slepí k jakékoliv debatě na toto téma.
Výsledkem novely zákona je redukce správ-
ního území Finančního úřadu ve Kdyni od
1.1.2006 pouze na obce spadající pod pově-
řený obecní úřad ve Kdyni. Od 1.1.2007 je
tento úřad zru�en a stává se pouze pobočkou
bez nějakého zákonného zakotvení. 
V Holý�ově jsou na tom hůře, poněvad�
budou muset absolvovat cestu a� do Plzně.
Jsem přesvědčen, �e snad po volbách vznik-
ne příznivěj�í situace k tomu,a by ty největ-
�í chyby mohly být alespoň z části naprave-
ny. Bude to v�ak stát dal�í peníze, které
jsme mohli ji� teď u�etřit. Kdo tedy o zru�e-
ní Finančního úřadu ve Kdyni rozhodl? 
67 hlasů sociálních demokratů, 22 hlasů
komunistů, 18 hlasů lidoveckých poslanců 
a 5 unionistů. Jediná ODS bylo kompletně
proti. Bez komentáře. 

Ing. Vladislav Vilímec, 
náměstek hejtmana Plzeňského kraje

L e v i c e  s  l i d o v c i  o d h l a s o v a l a

Zru�ení finančního úřadu ve Kdyni 
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Českoněmecká svatováclavská m�e
proběhla poslední zářijovou neděli na
místě památečné bitvy u Brůdku na
Doma�licku. Zpusto�enou a zapomenu-
tou kapli opravuje a křísí místní občan-
ské sdru�ení, které celé setkání organizo-
valo.  Na významném místě v blízkosti
v�erubského průsmyku se byla podívat
také na�e spolupracovnice Sylva
Heidlerová. K tématu jsme jí proto polo-
�ili tři otázky:

Historická stavba, její� kořeny sahají do
dvanáctého století, po dlouhé době o�ila
poutníky, slou�ila se dvojjazyčná m�e.
Co v�echno dnes na místě připomíná jeho
dějiny?

Cedule s legendou o slavné bitvě je 
připevněna přímo na kostelíku. V�ichni pří-
chozí si mohli prohlí�et výstavní panel, na
kterém byla pomocí fotografií zdokumento-
vána postupná rekonstrukce kaple a dobové
materiály. Čerstvou novinkou je pomník,
který má připomínat čtyři blízké zaniklé
pohraniční obce - Srby, Myslív, �varcavu 
a Studánky. Kámen odhalil místostarosta
V�erub Josef Votava a starosta Eschlkamu
Josef Kammermaier.

Při�lo se na Václavskou m�i podívat
hodně lidí?

Byl krásný podzimní den, kromě věřících
v chodských krojích, dorazili také obyčejní
turisté a cyklisté. Odhaduji, �e nakonec na
m�i, kterou slou�il páter Suchánek z Mrá-
kova a páter Ries z Eschlkamu, dorazily
zhruba tři stovky lidí. Interiér kostela je toti�
přístupný jen zřídka.

V jakém stavu se vlastně vnitřek kostela
nachází?

Pořád je�tě v zubo�eném. Střecha, okna 
i dveře jsou nové, vnitřek je v�ak je�tě stále
vlhký, malby jsou po�kozené, omítky naru-
�ila vlhkost a plíseň, odlupují se. Přesto
jsem obdivovala zachovalý barokní dřevěný
kůr, kde jsou je�tě zřetelně rozeznatelné
malované postavy německých světců.
Rekonstrukce s výraznou pomocí němec-
kých peněz jde pomalu a potrvá více ne�
deset let. Podle včerej�í účasti a slov pří-
tomných, se v�ak u� nyní vrací posvátnému
místu českých dějin jeho význam.

Vlastimil Hálek

První
Václavská m�e Pojem komunitní plánování se začíná čím

dál více skloňovat v Plzeňském kraji. Na jeho
území zahájilo jako jedno z prvních tuto čin-
nost Sdru�ení osmnácti obcí Kdyňska s dva-
nácti tisíci obyvateli. Akce je spolufinancová-
na Plzeňským krajem a Evropskou unií z gran-
tového schématu Společného regionálního
programu.

Projekt Komunitní plánování sociálních slu-
�eb provádí poradenská společnost AgAkcent,
která v regionu působí u� del�í dobu a zaji�ťu-
je servis řadě mikroroegionů a obcí
Plzeňského kraje. Pro dvacítku vybraných
zástupců obecních samospráv, sociálních slu-
�eb, zdravotně posti�ených a seniorů připravi-
la exkurzi do Svitav. Svitavský městský úřad,
respektive jeho sociální odbor a slu�by patří
toti� k nejzajímavěj�ím v republice. Zásluha je
přičítána předev�ím tamnímu středisku
Sociálních slu�eb Salvia, které je neziskovou
organizací. Zřídilo je Sdru�ení pro �ivotní pro-
středí zdravotně posti�ených v ČR a  krajská
organizace Pardubického kraje.

Na dvoudenní exkurzi do 350 kilometrů
vzdáleného města se vydal z Plzeňského kraje
do posledního místa obsazený mikrobus. Mezi
účastníky byli zástupci Pobě�ovicka, Bělé,
Tachovska, Kdyňska, města Kdyně,
Hora�ďovic, Klatov, krajské charitativní orga-
nizace i Plzeňského kraje. Skladba účastníků
tak dodr�ela systém komunitního plánu, který
má obsahovat zájmy zadavatelů, poskytovate-
lů i u�ivatelů sociálních slu�eb.

V�ichni se představili a seznámili u� na spo-
lečenském večeru, kam zavítala devítičlenná
delegace z městského úřadu Svitavy v čele s
místostarostkou i starostou. Přínosná byla
následná neformální diskuze, kde si ka�dý
mohl najít svou skupinku a téma. 

Druhý den ráno přijal v obřadní síni v�ech-
ny účastníky starosta. 

Vedoucí svitavského sociálního odboru při-
pravila vynikajícím způsobem zpracovanou
prezentaci a rozdala podklady k započatému
komunitnímu plánování. Program pokračoval
prohlídkou dostupných městských sociálních
zařízení a organizací. Svitavy mají 17 tisíc
obyvatel a patří k Pardubickému kraji.

Komunitní plánování ve Svitavech probíhá
u� rok. Zatímco ale u nás je spolufinancováno
Plzeňským krajem a Evropskou unií z granto-
vých schémat Společného regionálního pro-
gramu, ve Svitavech si projekt platí samo
město a provádějí ho jeho pracovníci pro�kole-
ní ministerstvem. Nemusejí tedy striktně dodr-
�ovat podmínky a časový harmonogram pro-
jektu Evropské unie. V�echny nás proto nad-
chla spolupráce týmu komunitního plánování
tzv. triády, to znamená zadavatel, poskytova-
tel, u�ivatel, s vedením města. 

Výsledkem je zatím velmi praktická bro�u-
ra, která přehledně popisuje v�echny mo�nosti
pomoci při sociálních problémech. Pro účast-
níky je určitě inspirující. V�echny také zaujalo
nad�ení, se kterým triáda pracuje. Můj osobní
poznatek byl, �e v celém projektu nejde jen o
zpracování komunitního plánu, ale podstatným
přínosem mů�e u� být vytvoření uceleného
týmu, který se bude sna�it vlastními silami
zpracovanou studii v budoucnu také naplňo-
vat," zhodnotila exkurzi Sylva Heidlerová,
pracovnice poradenské společnosti AgAkcent,
která celý podnik zorganizovala.              (sh)

Kdyňsko zlep�í sociální slu�by

Místostarostce Svitav Marcele Sezemské pře-
dala za celou delegaci ob�írnou obrazovou
knihu o �umavě Sylva Heidlerová.

Poutní místo Brůdek se vrací ke své historii.                                                                         (sh)

Paspartování na zakázku
Velký výběr barev

Podlepování plakátů a map
Laminování
379 732 265



4

Padesátku zatím
urazili jen turisté

Tělovýchovná jednota Sokol Hluboká 
ji oslaví a� za dva roky. Zatím se mů�e chlubit
jen 48 lety své existence. Na říjnové výroční
schůzi zhodnotil předseda Karel �lajer činnost
spolku a ocenil výsledky nejúspě�něj�ích. 
V jednotlivcích to byl Jiří �vejda mlad�í za
titul okresního přeborníka dorostu a dru�stvo
mu�ů za druhé místo v okresním přeboru 
dru�stev. Zájem členů vzbudilo ocenění za
vytrvalostní výkon, který sklidili tři turisté 
za dálkový padesátikilometrový pochod z
Ostrého domů. �Velmi si také vá�ím aktivity
�en a jejich zájmu o cvičení,� uzavřel 
Karel �lajer.                                             (sh)

Automobilovým slalomem o�il první říjno-
vý víkend vrch Koráb na Kdyňsku. Český
�ampionát tam pořádali u� tradičně členové
místního Automotoklubu. 

V sobotu se jezdilo mistrovství České
republiky, do nedělního volného závodu se
mohli přihlásit také amatéři s libovolnými
druhy aut. Startovalo se z parkovi�tě Hájovna,
kde se dopoledne zaevidovalo 49 vozidel. Ve
�kodovkách mimo jiné také rodina Svobo-
dových, která den předtím reprezentovala
Kdyni při Historic Vltava Rallye a rodina
Hornova ze Zahořan. Korábské ostré jízdy
vypukly hodinu před polednem, účastníci
během nich absolvovali tři tratě. V půl páté
odpoledne si mohli jezdci přečíst předbě�né
výsledky, o půl hodiny později pak při�lo na
řadu oficiální vyhlá�ení nejlep�ích závodníků.
Vítězem se stal Karel U�ela s Renaultem 
5GT Turbo.                                             (sh)

O víkendu 30. 9. - 2. 10. 2005 absolvovalo 9 členů KČT Kdyně a 3 členové odboru Doma�lice
zkou�ky vedoucích pě�í turistiky. Ty se konaly pod vedením předsedy KČT Kdyně M. Freie,
oblastního metodika KČT plzeňského kraje P. Poli a lektora Z. Plimla.

�kolení proběhlo na základně Asociace turistických oddílů mláde�e v Mezholezích u Kdyně.
Po dobu �kolení panovala mezi účastníky výborná nálada, a to při závěrečném testu.

Ten udělali v�ichni účastníci bez vět�ích potí�í.
Formou předná�ek se v�ichni přítomní postupně dověděli něco o historii KČT, přednesenou

místopředsedou KČT Kdyně M. Brychem. O právních předpisech v KČT, poji�tění, přípravě 
a vedení turistických akcí a značení pě�ích turistických cest předná�el M. Frei. Lektoři Z. Pliml 
a P. Pola informovali o základech topografie, KPČ, orientaci v mapě a v terénu, o počasí a o turis-
tické výzbroji a výstroji. Nej�ivěj�í předná�ka v�ak byla o první pomoci na cestách a zdravotních
aspektech. Ta byla doplněna názornými ukázkami. Předná�ejícím byl Jiří Frei, pracovník záchran-
né slu�by v Doma�licích.

Na závěr sobotního dne promítal Petr Poli diapozitivy z vysokohorské turistiky po Nepálu.
Velké ocenění si zaslou�í A. Jančíková s M. Krausovou, které se postaraly o výbornou kuchy-

ni a obsluhu. Závěrečnou tečkou �kolení byl gulá� z hub, které si účastníci nasbírali při sobotním
výletu do Chudenic.

�V�em, kteří splnili tyto zkou�ky a stali se oficiálně vedoucími pě�í turistiky, přeji mnoho úspě�-
ných akcí, na které budou jejich účastníci rádi vzpomínat.�                                    Miroslav Frei

předseda KČT Kdyně

Turisté mají nové vedoucí

Zahořany bavily stovku seniorů

O zábavu babiček a dědů se úspě�ně postaraly zahořanské děti.
Stovka důchodců se se�la na přátelském posezení, které pro ně připravil koncem září 

Obecní úřad Zahořany. V�echny přivítal starosta Václav Řehák, který je vzápětí seznámil 
s obecním děním.

�Velké úsilí věnujeme zvý�ení kvality ovzdu�í a zdokonalení systému likvidace odpadů. Byly
vybudovány nové kanalizační řady. V budoucnu uva�ujeme o provozu sběrného dvora za nově
postavenou čistírnou odpadních vod,� uvedl Václav Řehák. Aktuálně pak připomněl, �e opravou
sálu se obec postarala o sportovní �ivot svých občanů i v zimních měsících. V kulturním domě se
stále střídají fotbalové a nohejbalové turnaje, hraje se volejbal, florbal, a jak uvedl starosta:
�Nechybí ani aerobic v podání půvabných �en.�                                                                   (sh)

Vytrvalí turisté (zleva) Václav Heidler, Václav
Vogeltanz a Jan Havlíček.

Mistři serpentin
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V Chodské Lhotě zahájili 
stavbu deseti bytů

Deset nových bytů ve spodní části obce ve
směru na Výrov a Orlovice začal budovat sta-
vební podnik v Chodské Lhotě. Obecní
pokladnu vyjdou na čtrnáct a půl milionu, 
z toho pět a půl miliony korun přispěje stát, 
zbytek si Lhot�tí musejí půjčit od banky. 
�Ke splácení úvěru pou�ijeme peníze 
z nájmů,� vysvětluje starosta Chodské Lhoty
Franti�ek Jílek. Počátek prací zkomplikovaly
elektrárny, stavebníci nakonec museli situaci
ře�it provizorně. �Přípojku elektřiny si pak
budeme muset ze �edesáti procent zaplatit
sami,� dodává starosta. O nové byty vytápěné
plynem je u� nyní zájem, na úřadě evidují pat-
náct �ádostí. Vět�inou se jedná o mladé rodiny,
které určitě ocení plánovaný dětský koutek,
parkovi�tě i sklepní kóje. Bydlení je určeno
příjmově vymezeným skupinám, to znamená,
�e příjem nájemníků nesmí překročit stanove-
nou hranici kolem 1,7 násobku �ivotního mini-
ma. �S tím si hlavu nedělám. Takové platy, 
abychom se tím museli zabývat tady zase
nemáme,� okomentoval dotační podmínku
Franti�ek Jílek. Stavba by měla být dokončena
v pří�tím roce, stěhování je plánováno 
v roce 2007.                                            (sh)

V pátek 23. září si dala u� popatnácté pravidelné dostaveníčko třícítka místních pamětníků.
Poslední dobou jsou jejich tématem staré dobové fotografie Kdyně. Společně si je promítají
v předsálí kina, člení podle ulic a vzpomínají na dřívěj�í podobu náměstí, Vodní, Komenské,
Masarykovy ulice a dal�ích.

Přítomné přivítal pan Rudolf �lajer, který doká�e v�echny fotografie popsat.. Zavzpomínalo se
na několikeré přejmenování, jako třeba Americké, Her�týnské, Wilsonovy nebo Leninovy.
Zajímavě vyprávěla paní Hablová, jak její rodiče vlastnili hostinec �U �mejkalů� - dne�ní kino.
Pan �lajer nezapomněl přinést slíbené fotografie svého domu. Objekt je starý přibli�ně 250 let 
a dnes je chráněnou památkou. Fotografie převá�ně vypovídaly o jeho rekonstrukci. Na závěr pro-
mítli dokument o Kdyni. Při pří�tím setkání si pamětníci přiblí�í Mlýnskou ulici.                   (mt)

Baví je historie města

VELITELSKÝ DEN 

I letos se na přelomu září a října uskutečni-
lo pravidelné setkání dobrovolných hasičů z
okrsku č. 10 v areálu letního tábora keramic-
kých závodů Horní Bříza na Orlovici. Setkání
pod názvem Velitelský den 2005 se účastnily
sbory z Pocinovic, Chodské Lhoty, Loučimi,
Smr�ovic a Běhařova. Hasiči se pod vedením
velitelů �kolili a procvičovali v pou�ívání tech-
niky a prostředků určených k likvidaci po�árů,
dopravních nehod. Seznámili se se zásady bez-
pečnosti práce při zásazích na �eleznici i v pří-
padě nebezpečných látek. 

Sbory si procvičily nasazení a pou�ití vlast-
ní techniky v noci při dopravě vody v nepře-
hledném lesním kopcovitém terénu. Páteční
den vyvrcholil společným posezením. Sobotní
dopoledne proběhlo ve znamení úspě�né
zkou�ky akceschopnosti sboru v Loučimi a
ukázkami způsobů ha�ení hořlavých kapalin
na návsi. Setkání bylo po úklidu pou�ívaných
prostor a údr�by materiálu a techniky ukonče-
no společným obědem v restauraci v Poci-
novicích.                           Foto Petr Ponocný

Pečovatelská slu�ba 
funguje také v Kolovči

Dům s pečovatelskou slu�bou 
v Kolovči má 21 bytů; čtyři jedna plus
jedna a 17 garsoniér, z toho jedna je bez-
bariérová. O klienty se stará pečovatelka
jak v domě, tak i v terénu. V současnosti
se věnuje devatenácti klientům. Mezi nej-
častěj�í úkony patří doná�ka obědů, náku-
pů a léků, následují práce spojené s úkli-
dem bytů. Pečovatelskou slu�bu v Ko-
lovči poskytují v pracovní době a v pra-
covních dnech.  S �ádostmi o sociální
dávky se ale musejí Koloveč�tí obracet
na odbor sociálních věcí a zdravotnictví
Městského úřadu v Doma�licích. V pří-
padě potřeby se mohu ucházet o umístění
do Domova penzionu pro důchodce 
v Doma�licích  nebo Domova důchodců
v Černovicích či Kdyni. Takové �ádosti
pak vyřizuje odbor  sociálních věcí 
a zdravotnictví Krajského úřadu Plzeň-
ského kraje.

Marie Lucáková, okrsková sestra
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Současné rozdělení územních celků 
a rozdělování peněz znepříjemňuje
�ivot v malé vesničce v Mezholezích.
Vesnička, která le�í na hranicích kla-
tovského a doma�lického okresu, se
musí s ka�dým problémem obracet na
jiný správní úřad.

Obec, která čítá devadesát lidí, je u�
patnáct let samostatná. Kromě toho, �e
le�í v českoněmeckém pohraničí, je je�tě
na pomezí dvou okresů. 

Nedaleký Černíkov se při poslední
reformě připojil ke Klatovům, autobuso-
vé spojení do Mezholez vede tedy nyní
před dva okresy. Místní, ač mají do
Klatov blí�e, zůstali věrní Doma�licím,
respektive Kdyni, a tak za razítky a povo-
leními cestují z odlehlého místa v�emi
směry. 

Opomenuti zůstávají i při jakýchkoli
dotacích, s �estistytisícovým rozpočtem
sotva utáhnou provoz obce, platby za
�koly, údr�bu obce, veřejné osvětlení 
a dopravní obslu�nost, nato� aby u�etřili
na podíly investičních projektů, které se
pohybují kolem padesáti procent. �Na sta-
vění bytů, budování infrastruktury či
financování speciálních autobusových
linek prostě nemáme. Jednou z mo�ností
by byl úvěr, který ale v době mého staro-
stování prostě nepodepí�u, nechci obec
zadlu�it,� krčí rameny starosta Němeček.
�Nové hři�tě jsme postavili během �esti
let hlavně svépomocí. Jedinou funkční
slo�kou v obci je třicetičlenný sbor hasi-
čů. Brigády dělají ale i myslivci.
Zajímavé je, �e u nás lidé na brigády

Slo�itý �ivot na hranicích hranic

Přehled malých muzeí 
Přehled malých muzeí a výstavních síní mohou získat ti, kteří putují po �umavě a Českém

lese. Bro�uru vydala společnost AgAkcent ve spolupráci s obcemi Velhartice a Oselce, s pod-
porou Plzeňského kraje a Evropské unie. Katalog s třiatřiceti odkazy je k dostání ve v�ech
oblastních infocentrech.

Ti�těný průvodce propaguje předev�ím obecní a soukromé expozice regionálního a míst-
ního významu. Turista mezi nimi najde elektrárnu na Čeňkově pile, muzeum pivovarnictví 
v Oselcích, Techniky a řemesel v Kolovči, či tvrz v Puclicích. Bro�ura vychází ve třech jazy-
kových verzích: česky, německy a anglicky. Vydavatelé chtějí upozornit na zajímavosti,
historii a tradice v malých koutech českého pohraničí, které jsou někdy neprávem odsunuty
ze středu zájmu cestovního ruchu a turisté o nich často ani neví. Při shroma�ďování poznat-
ků vy�lo najevo, �e v rukou místních nad�ených historiků jsou unikátní kousky vesnických
dějin, od postupného zavádění techniky, přes vymizelá řemesla, zemědělské nářadí, 
dětské hračky, motorky, hasičskou výzbroj, a� po díla regionálních básníků, výtvarníků, 
spisovatelů a hudebníků.                                                                                                               (sh)

Ze tři čtvrtě kilometru nových chodní-
ků se tě�í ve V�erubech. V obci, kde vede
přeshraniční regionální provoz, se na
takové opatření pro bezpečnost chodců
tě�ili několik let.

Vesnice, která má i se spádovými obcemi
osm set obyvatel, vybudováním bezpečnost-
ního pásu téměř vyčerpala svůj rozpočet.
Přesto se po čtvrt milionové investici do
počátečního projektu rozhodla akci dotáh-
nout do konce. Stavba trvala tři roky a pro-
bíhala za plného dopravního provozu. Sedm
set padesát metrů  chodníků s obrubníky a
zámkovou dla�bou vy�lo na devět milionů
korun, v poslední fázi pomohl třemi sty tisí-
ci korunami kraj.  Nejdůle�itěj�í část stavby
je hotova, v říjnu bude dokončena poslední
část - kři�ovatka u kostela. V�ichni doufají,
�e se chodníků v budoucnu dočkají také 
v Hájku a Brůdku.                                (sh)

chodí.� Za největ�í úspěch proto starosta
pokládá výstavbu obecního vodovodu.
Budovali ho za pomoci dvouapůlmiliono-
vé dotace z Evropské unie, na podíl na�et-
řili z výnosu 58 hektarů obecních lesů.
Nyní bychom se měli zajímat o kanaliza-
ci, ale není kde na ni vzít. Vy�la by při
dne�ních cenách na �est milionů. Se stov-
kou obyvatel nemáme �anci. �Není tedy
divu, �e vesničku mladí lidé opou�tějí,
proto�e pokud nezůstanou u svých 
rodičů, musejí se odstěhovat. Před patnácti

lety jezdilo pětadvacet dětí do �koly, dnes
je jich třikrát méně.� Na otázku, zda se
nechtějí Mezholez�tí sloučit se svými
sousedy, zamítavě kroutí hlavou a ostatní
mu souhlasně přikyvují: �Jsem patnáct let
starostou a tvrdím, �e samostatnost obci
prospěla. Jsme samostatný právní subjekt.
Podporujeme hasičský sbor, mohli jsme si
dovolit nové hadice, novou stříkačku, co�
byl dříve velký problém.� 

Sylva Heidlerová

Na konci prázdnin v Mezholezích uspořádali zábavu pro jednačtyřicet místních dětí. Při 
sportovním odpoledni ne�lo o vítězství, ale o chuť si zahrát. Na hři�ti proběhlo klání v nohejbale,
volejbale, skákalo se v pytlích, jezdilo na kole. Ceny připravili pro ka�dého.                          (sh)
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Střípky ze �kol
co připravují nového:
M� V�eruby
Listopad
- děti budou jezdit na před�kolní plavání
- 3. 11. přijede do M� a Z� divadélko Kuba 

s představením Mňam, mňam pohádky
Prosinec
- Mikulá�ská besídka
- velké přípravy na vánoce - děti budou vyrá-

bět dárky a bude se konat vánoční besídka

Z� Prapoři�tě
Listopad 
- plavecký výcvik
- náv�těva muzea v Doma�licích
Prosinec
- předvánoční posezení s rodiči �áků
- náv�těva divadla. Předvánoční pohádková

představení

Z� Pocinovice
Listopad 
- příprava na vánoční besídku
- náv�těva divadla Skelet - Dětský muzikál
Prosinec
- 14. - 20. 12. plavecký výcvik 
-  vánoční besídka - zdobení velkého stromu

Z� Kdyně
Prosinec
21. 12. Zpívání koled - Vánoční betlém
Vánoční jarmark od 12.00 hodin před MKS 
ve Kdyni

Z� Kout na �umavě
Listopad
- den otevřených dveří - termín bude upřesněn
- čtenářská soutě�
Prosinec
- pozvání do Z� Mrákov na volbu Miss 

- 9. třída
- předvánoční přípravy

Z� Koloveč
Listopad
- dokončení kuchyně
- bude se zřizovat nová počítačová učebna -

nákup nových počítačů - v�e do konce roku
Prosinec
- divadelní představení Zbraně a zbroje vrchol-

né gotiky
- vánoční prodejní výstava výrobků 
- zpívání u stromečku

M� Kdyně - Markova ulice
Listopad
- vystoupení v domě důchodců ve Kdyni 

a výroba dárků pro důchodce
- pou�tění draků
Prosinec
- Mikulá�ská besídka 
- Vánoční besídka - zdobení stromečku 

M� Kdyně - Dělnická ulice
Listopad
- v du�ičkovém období Stra�idlácký den

Prosinec
- Čertění na Mikulá�e
- Vánoční posezení dětí a rodičů - pro ukonče-

ní leto�ního roku 
Milý přátelé, nena�li jste zde tu va�i �kolu

nebo �kolku? Nezlobte se na mne, ale na
v�echny jsem neměla kontakt. Proto Vás pro-
sím pokud chcete dát vědět co se u vás ve
�kole nebo �kolce děje, zavolejte na tel.č. 379
734 385 nebo na 724 095 387 . Budu velice
ráda, kdy� Střípky ze �kol a �kolek budou
vycházet pravidelně v ka�dém Kdyňsku.
�V�em �kolám a �kolkám přeji do nového roku
hodně zajímavých aktivit a spoustu pěkných
zá�itků. Poslu�né děti a skvělé kantory.�

Alena Marcelová

V leto�ním roce přijala Z� Pocinovice pozvání pana Aloise Böhma, starosty obce Schwarzach
v sousedním Německu, která je partnerskou obcí obce Pocinovice, k náv�těvě jejich regionu.
Náv�těva se uskutečnila v pondělí 26. 9. 2005 a zúčastnilo se jí 40 dětí, v�echny učitelky a staros-
ta obce.

Nejvíce se tě�ily děti, které vyjely za hranice poprvé. První zastávka byla ve schwandorfské
spalovně odpadů, kde u� nás pan starosta Böhm očekával. Přivítání a první občerstvení čekalo 
v zasedací místnosti spalovny. Pan Böhm je provedl celým závodem a děti se od něj dozvěděly
mnoho zajímavého. Celý výklad předná�el pro děti v jejich mateřské řeči - če�tině. Proto�e se s
něčím podobným u nás dosud nesetkaly, nestačil dpovídat na spoustu v�etečných otázek. Plni
dojmů jsme přejí�děli do Schwarzenfeldu a prohlédli si prostory tamní �koly. Děti srovnávaly a
trochu záviděly sportovní vybavení �koly. Odtud jsme zamířili do stullnské mateřské �koly. Děti
tam právě svačily a nás v�echny udivilo, �e ka�dé má před sebou jinou svačinu. Systém mateř-
ských �kol je toti� v Německu jiný ne� u nás. Děti chodí do �kolky buď jen dopoledne nebo jen
odpoledne. Ve �kolkách, stejně jako ve �kolách se pro děti nevaří, a proto si ka�dý nosí vlastní
jídlo. Mo�nost stravování v na�ich �kolách nám v Německu trochu záviděli. Po prohlídce nad-
standardně vybaveného hasičského auta ve Wölsendorfu, které zaujalo zejména mladé hasiče,
jsme pokračovali do Schwarzachu, nav�tívili Mariánskou kapličku s dobrou vodou, tamní kostel a
obecní úřad. Největ�ím zá�itkem byla prohlídka bývalého fluoridového dolu, ve kterém skončila
tě�ba před 25 lety a byl zpřístupněn díky nad�ení bývalých horníků.

Po večeři a rozloučení s příslibem, �e setkání nebylo poslední, jsme nasedli do autobusu a plni
dojmů odjí�děli domů.                                                                  �áci a učitelky Z� Pocinovice

Základní �kola Pocinovice v Německu

Pocinovické děti si poprvé v �ivotě prohlédly spalovnu odpadů.

Dvoudenní exkurzi do města Svitavy uspořádala společnost AgAkcent.Úkolem bylo seznámit
se s komunitním plánováním sociálních slu�eb a poznat jeho význam v praxi. Svitavy byly
vybrány úmyslně, jeliko� jejich sociální slu�by mají být na vysoké úrovni.

A byla to pravda. Po seznámení s kolektivem, který se podílel na realizaci projektu komunit-
ního plánování, nám bylo jasné, jak dosáhli svých ú�asných výsledků.

Příjemné vystupování nejen odboru sociálních slu�eb, ale celé radnice, nad�ení pro práci ve
slu�bách, které mají pomáhat udr�et si své místo ve společnosti, získat svou nezávislost a �ít
bě�ným �ivotem, to v�echno bylo tak naka�livé, �e jsme teoreticky pracovali a� do pozdních
hodin. Já sama jsem si v hlavě u� mapovala slu�by, které budeme na Kdyňsku realizovat. Ve
Svitavech mají v�e promy�lené a propojené, �e není potřebných, pro které by nebyla nějaká
pomocná ruka.

Viděli jsme ústavy pro mentálně posti�ené, domovy a penziony pro důchodce, azylové domy,
domovinky, chráněné bydlení, centrum denních slu�eb i středisko sociálních slu�eb Salvia, které
poskytuje osobní doplňující a terénní slu�by.

Pro Kdyňsko mě zaujala respitní péče (péče v domácím prostředí, která odlehčí osobě, která
celodenně pečuje o svého tě�ce zdravotně posti�eného rodinného příslu�níka). Dále pak osobní
asistence ( pomoc při úkonech, které bě�ně zvládají zdraví spoluobčané), chráněné dílny, o�et-
řovatelská péče (provádění odborných o�etřovatelských úkonů domácnosti), za velmi nutný
pokládám klub pro seniory. V jeho prostorách by se zaji�ťovala kulturní, zájmová i dal�í činnost,
která udr�uje fyzickou i psychickou aktivitu star�ích osob.

Věřím, �e zmapování potřebných slu�eb na Kdyňsku, pomocí dotazníků, které postupně
v�ichni dostáváte do domácností, nám pomů�e zjistit va�e připomínky, návrhy a názory na nej-
lep�í a nejúčinněj�í způsob poskytování kvalitních sociálních slu�eb lidem, kteří to nejvíce
potřebují. Chceme zjistit, co potřebujete k tomu, aby bylo v rámci mo�ností co nejvíce postará-
no o vás a va�e blízké. 

Nad�ení pro práci, to u� máme.                   
Jaroslava Ducháčková, vedoucí odboru sociálních slu�eb Kdyně

Sociální slu�by byly tématem cesty do Svitav
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Sportovní týmy z jihozápadu Čech se 
v závěru září se�ly v Plánici na Klatovsku. 
V malé kopané, volejbale a nohejbale poměři-
li síly zástupci mikroregionů a obcí od
Tachovska a� po Velhraticko. Na setkání přije-
lo zhruba 150 účastníků. 

Cílem dvoudenního semináře bylo nejen
teoreticky, ale také prakticky ukázat mo�nosti
předev�ím sportovního vy�ití v men�ích ven-
kovských sídlech se zaměřením jak na protid-
rogovou prevenci, tak i na zcela praktické
otázky, jako je poji�tění sportovních areálů
nebo hři�ť. Součástí setkání, které pořádala
�kola obnovy venkova �umava - Český les
spolu s poradenskou firmou AgAkcent, byl
společenský večer s kulturním programem. 

Jako nejsympatičtěj�í byli oceněni zástupci
Chodské Lhoty. Na snímku gratuluje (zleva)
Franti�ku Jílkovi a Vendule Kafkové starosta
Plánice Václav Petrů. Vůbec jim prý nevadilo,
�e na první tři stupínky nedo�lápli.             (sh)

V prosinci 2003 byla opět obnovena činnost
Sboru dobrovolných hasičů ve Slavíkovicích.
V pří�tím roce na jaře jsme hned uspořádali
oslavu výročí 110 let, která uplynula od zalo-
�ení na�eho sboru. V  tém�e roce jsme pořáda-
li okrskovou soutě�. Poprvé bylo na�e dru�-
stvo hasičů přítomno při po�áru stodoly v Čer-
níkově, ale zde jsme přímo nezasahovali. 
Z okrskové soutě�e v leto�ním roce, která byla

v Dla�ově, jsme postoupili na postupovou sou-
tě� do Bystřice, tam jsme v�ak kvůli silné kon-
kurenci neuspěli. První opravdu ostrý test
na�eho dru�stva proběhl letos, kdy u nás vypu-
kl po�ár stohu slámy, který jsme za pomoci
profesionálních hasičů a sousedních sborů zli-
kvidovali. U� rok v na�í obci pracuje také
dru�stvo mladých hasičů. Zúčastnilo se okres-
ního kola hry �Plamen�.                        (jm)

Slavíkovičtí hasiči opět �ijí

Ly�ařský výcvik skautů 
Skautské středisko Lípa Prapoři�tě opět pořádá ly�ařský výcvik ve spolupráci s ly�ař-

skou �kolou Sport service �pičák.

Výcvik probíhá v�dy v sobotu od 7. ledna 2005 do 11. února 2005.
Jedná se celkem o 6 sobot. 

Autobusová doprava jezdí z Doma�lic ráno v 7.30 hodin z autobusového nádra�í. 
Dal�í zastávky dle potřeby účastníků ( Mrákov, Prapoři�tě, Kdyně apod.)

Příjezd je kolem 17.00 hodin zpět do Doma�lic.
Je mo�né jezdit i vlastní dopravou.

Dále si mů�ete vypůjčit ly�e nebo snowboard přímo na �pičáku.
Výuka probíhá od 10.00 hodin do 15. 00 hodin.

Přihlá�ky si mů�ete vyzvednout v Informačním centru Synagogy ve Kdyni od pondělí 
do pátku od 8.00 hodin do 16.30 hodin, nebo na adrese:

Alena Marcelová, Markova 567, 345 06 Kdyně.
Cena ly�ařského výcviku je 1250 Kč (výcviku snowboardu je 1300 Kč)

za 6 sobot a doprava je 550 Kč na �est sobot.

Dal�í informace mů�ete získat na telefonních číslech: 379 734 385, 379 731 349, 
605 150 785, 731 470 720.

Tě�ím se na v�echny příznivce ly�ařského sportu. Alena Marcelová

Dle zákona č. 301/2000 Sb., o matrikách,
jménu a příjmení a o změně některých souvi-
sejících zákonů je matrika státní evidence
narození, uzavření man�elství a úmrtí fyzic-
kých osob na území České republiky a naroze-
ní, uzavření man�elství a úmrtí, k nim� do�lo 
v cizině, jde-li o občany České republiky. 
Tak zní zákon.

V bě�ném �ivotě si třeba někdo mů�e před-
stavit pod slovem matrika velkou silnou knihu,
ale asi vět�ina z nás tak označuje kancelář
městského úřadu, ve které si čas od času potře-
bujeme vyřídit některé úřední zále�itosti.

Na �matrice� Městského úřadu ve Kdyni,
která je umístěna v přízemí budovy radnice 
a má číslo dveří 2, si lze vyřídit přímo matrič-
ní zále�itosti, ale také některé dávky sociální
péče, podat �ádost na byt nebo zaplatit popla-
tek z nájmu hrobového místa . 

To znamená, mů�ete si po�ádat o vydání
kopie matričního dokladu (rodného, oddacího
či úmrtního listu), pokud k matriční události
(narození, uzavření sňatku či úmrtí) do�lo 
v matričním obvodu MěÚ Kdyně. Pokud 
k matriční události do�lo v jiném matričním
obvodu, mů�ete zde získat radu, jak nejrychle-
ji a nejhospodárněji si doklad obstarat. 

Lze zde získat informace týkající se uza-
vření man�elství, ať u� před úřadem, či církví,
v Česku i v cizině, lze si dohodnout datum 
i místo konání svatebního obřadu. Po sňatku
Vám matrika vydá oddací list, v případě sňat-
ku, narození či úmrtí v cizině Vám zprostřed-
kuje získání českého matričního dokladu ze
zvlá�tní matriky, kam se zapisují matriční udá-
losti, které se udály českým občanům v cizině.
Jsou zde k dispozici seznamy zastupitelských
úřadů, povolených církví a církevních společ-
ností, seznamy překladatelů i jmen vhodných 

k zápisu do matriky, přehledy dvoustran-
ných a vícestranných smluv a dohod o úpravě
právních vztahů ve věcech občanských 
a rodinných a konzulárních úmluv mezi ČR 
a některými jinými státy.

Na matriku se obracíme i v případě nejs-
mutněj�ím - při úmrtí, zařizování pohřbu či
potřeby pronájmu hrobového místa na místním
hřbitově. Rovně� zaplacení poplatku za proná-
jem hrobového místa a uzavření smlouvy 
o pronájmu hrobu, převod osoby nájemce či
souhlas s ulo�ením urny, ostatků zemřelých,
stavebních úprav či oprav hrobů patří do pra-
covní náplně pracovnic na kdyňské matrice. 

Nejvíce a nejčastěji je v�ak zapotřebí úřed-
ní ověření podpisu či fotokopie, spolehlivě zís-
káte toto �razítko� v tzv. �úřední dny�, tj. 
v pondělí a ve středu od 7,30 do 17,00 hodin
(kromě polední přestávky). Nezapoměnte si 
v případě ověření podpisu vzít svůj občanský
průkaz, při ověření fotokopie i originál ověřo-
vané písemnosti. 

Potřebujete-li výpis z rejstříku trestů, na
matrice dostanete �ádost, která Vám po před-
lo�ení dokladů o Va�í toto�nosti a kolkové
známky v hodnotě 50,- Kč bude potvrzena 
a zaslána k vyřízení.

Stejně tak Vám bude zprostředkována
�ádost o vydání osvědčení o státním občanství,
která je zapotřebí hlavně k vydání prvních
občanských průkazů či cestovních dokladů pro
děti, včetně zaplacení správního poplatku.

I zále�itosti méně obvyklé se na matrikách
vyřizují : uznávání otcovství k ji� narozeným
nebo je�tě nenarozeným dětem, osvědčování 
či ověřování rodných čísel, zápisy dodateč-
ných změn a rozhodnutí do stávajících matrič-
ních zápisů. 

Vlasta Kacerovská - matrikářka

Co je dobré vědět o �matrice�?

Nejsympatičtěj�í 
tým turnaje
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Slavný hrob v Loučimi
Před 140 lety se  narodil  básník Rudolf  Mayer

(13.  ř í jen 1837 -  12.  srpen 1865)
Nav�těvoval �kolu v Plánici, studoval gymnázium v Klatovech a práva ve Vídni a v Praze, kam

se rozhodl přejít, ačkoliv ve Vídni měl u strýce snadněj�í �ivobytí, aby byl v centru národního dění.
Zde se sblí�il zejména s Janem Nerudou a Vítězslavem Hálkem, hlavními představiteli básnické
dru�iny májovci. 

Rudolf Mayer ver�oval ji� na gymnáziu v Klatovech. Některé básně mu zhudebnil jeho přítel,
klatovský rodák Ludevít Procházka. V Mayerově básnické tvorbě mů�eme sledovat několik
směrů. V osobní lyrice se hlásí k poezii Máchově, s Klatovskem je spjata umělecká uvědomělá
demokratická a bojovná poezie, v básnickém tvoření ze současného �ivota se Mayer jeví jako nej-
revolučněj�í básník tehdej�í literární skupiny Máj. Poprvé v na�í poezii zachytil v básni V poled-
ne osud proletáře, který dospívá k revolučním my�lenkám. Inspirací pro jeho přírodní lyriku bylo
rodné Plánicko. 

Hmotná bída a vyčerpávající studium uspí�ily jeho rodovou nemoc -  tuberkulózu. Rudolf Mayer
zemřel předčasně, rok po své promoci na doktora práv u své sestry Mathildy Holé v Loučimi na
Doma�licku, kde je také pochován. Umíral v pokoji,  jeho� okno otvíralo hasnoucím očím básníka
pohled na protáhlé hřebeny milované �umavy. Mayerův pohřeb v Loučimi se stal vlasteneckou mani-
festací. Nad jeho rakví mluvil A. V. �milovský, nekrolog psal Jan Neruda. O jeho památku v kraji se
zaslou�ili ctitelé, napři. A. Kaplický, který tiskl ver�e pod pseudonymem Jaromír Chod. Jeho �ivot se
stal námětem pro román Josefa Haise Týneckého Světla.                                                            (sh).

Na rozcestí u Skránčic při silnici z Klatov do
Hora�ďovic stojí pomník od �. Ra�ka a F.
�ipky s reliéfem od B. Ulče připomínající, �e se
v nedaleké formanské Nové hospodě 13. října
1837 narodil básník Rudolf Mayer. 

Hrob Josefa Mayera na loučimském hřbitově
sousedí s náhrobním kamenem A. Kaplického,
autora jeho �ivotopisu.

Černíkov�tí hasiči nespí na vavřínech
Sbor dobrovolných hasičů Černíkov by letos slavil u� 111. výročí od svého  zalo�ení. K němu

patří i sbor dobrovolných hasičů, který byl zalo�en před deseti lety. Jeho členové vytvořili 
dru�stvo mu�ů a dtu�stvo �en. Před dvěma lety se dali opět dohromady mladí 
a s velkou pílí se připravují na budoucí úspěchy v soutě�ích.
Černíkovský sbor se pravidelně účastní ka�doročních soutě�í. V leto�ním červnu  bojoval 

v okrskové hasičské soutě�i v Úboči. Mu�ské dru�stvo se umístilo třetí, �eny skončily jako čtvrté.
Klání se zúčastnila i mlad�í část hasičského sboru, která se umístila rovně� čtvrtá.  

Sbor vykonává dobrovolné brigády, například sběr �elezného �rotu, a jejich výtě�ek si ukládá
do vlastního fondu, ze kterého se financoval i leto�ní tábor pro mladé členy v Čihani, nedaleko
Klatov. Jeho cílem byla příprava na přespolní běh, který obsahoval střelbu na terč, �plh na laně,
znalost uzlů, zdravovědy a hasičských přístrojů. Dále se pořádaly výlety na kolech, při kterých
jsme nav�tívili Velhartice a prohlédli si místní hrad a zámek.
Členové organizují ka�doroční pouťové i hasičské zábavy. Ta leto�ní se konala poslední říjno-

vou  v sobotu. Za zmínku stojí pomoc Černíkova při ha�ení hořícího stohu. Po�ár vypukl 14. srpna
2005 ve Slavíkovicích. Druhý den proběhlo doha�ování stohu, kterého se hasiči Černíkova opět 
zúčastnili.                                                                                                                         (jm)

Novinky ze Safíru

Prázdniny jsou úspě�ně za námi a se
začátkem �kolního roku se opět naplno
rozjela činnost na�ich oddílů. I letos se
v na�í klubovně pod čapím hnízdem
schází 6 oddílů - čtyři se v�eobecným
zaměřením, jeden �achový a jeden
zaměřený na hru Dračí doupě.

Během září a října jsme také pama-
tovali na děti, které nejsou členy
na�ich oddílů a připravili jsme pro ně
4 akce.

První z nich bylo Odpoledne plné
her, které se ji� tradičně konalo v pro-
storách sídli�tě Na Ko�elu�ně. Pro děti
zde bylo připraveno 10 stanovi�ť, na
kterých plnily různé úkoly - např. srá-
�ely ku�elky, skákaly panáka, lovily
rybičky, házely krou�kem na kůl apod.
Na ka�dém stanovi�ti mohly získat a�
tři body. Nasbírané body pak ve stán-
ku vyměnily za sladkosti či drobné
odměny. Přes chladné počasí, které
hrozilo de�těm, se akce zúčastnilo
téměř 80 dětí.

Dal�í pravidelnou akcí je Malování
na asfalt. Akce proběhla opět v prosto-
rách sídli�tě Na Ko�elu�ně. Děti zde
malovaly několik obrázků na zadané
téma. Nejhezčí obrázky pak byly
vyhodnoceny a jejich autoři si odnesli
sladkou odměnu.

Počátkem října jsme pořádali na
�karmaně drakiádu. Zájem dětí o tuto
akci předčil na�e očekávání a v krás-
ném slunečném dni jsme pouze postrá-
dali trochu silněj�í vítr. I přes tento
drobný nedostatek se díky úsilí dětí a
jejich rodičů vět�ina draků alespoň na
chvíli vznesla. Je jen trochu �koda, �e
podomácku vyráběné draky nahradili
vět�inou draci kupovaní. Pro pří�tí rok
proto uva�ujeme o uspořádání ruko-
dělné dílny zaměřené právě na výrobu
draků různých tvarů a konstrukcí.
Čtvrtá podzimní akce byla Velká

cena Pionýrské skupiny Safír Kdyně
na obří autodráze. Tato akce se ale
konala a� po uzávěrce tohoto čísla, 
a tak vám o ní napí�u a� po Vánocích
- v lednovém Kdyňsku. Je�tě před
Vánoci se ale s některými z vás uvidí-
me při zdobení vánočního stromečku
pro zvířátka. Místo ozdob s sebou děti
nosí seno, ovoce a zeleninu. 

V�em vám pak jménem celé
Pionýrské skupiny Safír přeji hezké,
klidné a zasně�ené Vánoce.           (v)
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vydává Sdru�ení obcí Kdyňska. 

Odpovědná redaktorka 
Sylva Heidlerová, tel. 602 168 171

Adresa redakce: Synagoga Kdyně 
Infocentrum, Masarykova 12,
Evidence periodického tisku 

u ministerstva kultury 
pod číslem MK ČR E 15943 
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mail: heidlerova@tiscali.cz, 
infocentrum@kdyne.cz. 

Uzávěrka pří�tího čísla je 10. 12. 2005

Tisk: TYPOS, tiskařské závody, a. s., 
Nádra�ní 473/3,

tel. 376 375 711, fax 376 375 713, 
e-mail: typos-kt@iol.cz, www.typos.cz

závod 4 Klatovy
Nádra�ní 473/3
339 01 Klatovy

tel.: 376 375 711
fax: 376 375 713

obchodní zastoupení
Doma�lice

Břetislavova 88
344 01 Doma�lice

tel./fax: 379 722 378

Druhou zářijovou sobotu se u památníku ve V�erubech konalo pravidelné setkání členů
doma�lické konfederace politických vězňů. Pravidelnou akcí se sna�í zabránit, aby neupad-
li v zapomnění ti, kteří při útěku do svobodného světa při�li o �ivot. Historii památníku při-
blí�il ve svém článku Otomar Hana.

Důstojná a pohnutá atmosféra, vzácní hosté, mnoho politických vězňů - muklů, tak vypadal 
v sobotu 28. září 1996 zcela zaplněný kostel při slavnostní bohoslu�bě. K uctění památky těch,
kteří nechtěli �ít ve l�i a násilí a pokus o překročení státní hranice do svobody zaplatili �ivotem.
Těmito slovy začala promluva kněze z nejpovolaněj�ích - bývalého mukla - msgre Vladislava
Sysla, klatovského biskupského vikáře. Po skončení bohoslu�by pokračovalo shromá�dění neda-
leko V�erub u nově vybudovaného památníku - díla, za kterým je skryta velká práce a úsilí doma�-
lické pobočky Konfederace politických vězňů. Realizace by v�ak nebyla mo�ná bez morální 
a hmotné pomoci Okresního úřadu v Doma�licích a mnoha dal�ích dárců z domova i ze zahrani-
čí. Samotný památník je zdánlivě prostý a je tvořen seskupením několika balvanů, v jejich� stře-
du byla ulo�ena schránka, kde kromě jiných materiálů je ulo�en seznam se jmény dosud prokáza-
ných obětí. Autor památníku, akademický sochař Jiří �légl z Doma�lic, v�ak vdechl tomuto památ-
níku zcela konkrétní my�lenku. V obecné rovině tu proti sobě stojí dobro a zlo. Velký kámen - zlo
- je symbolem totalitního komunistického re�imu, zdánlivě stejně nerozbitného. Malý kámen ve
tvaru jehlanu symbolizuje odpor proti tomuto systému. Soustředěným působením síly, vedené ost-
rým hrotem jehlanu, nakonec dochází k tomu, co se zdálo nemo�né - k rozbití obrovského balva-
nu. Malé kameny kolem pak připomínají stálá nebezpečí a z toho plynoucí povinnost v�ech slu�-
ných lidí dbát, aby se ostrý jehlan ani v budoucnu neotupil. Celý objekt je symbolicky situován
směrem k nedalekému vysílači na druhé straně hranice, jeho� svobodné vysílání sehrálo význam-
nou úlohu v nerovném boji s totalitním systémem.

Slavnostní odhalení památníku, na něm� je nápis: �Na paměť těch, kteří v letech 1948 - 1989
při přechodu hranice polo�ili �ivoty�, před pěti roky provedl generál Josef Bur�ík, čestný občan
města Doma�lice, který trvale �il v Londýně. Byl jedním z těch �ťastněj�ích, kterému se podařilo
v padesátých letech nedaleko odtud, na úpatí Čerchova, překročit státní hranici. Pan generál je
legendou na�eho druhého a třetího odboje. Ve svém projevu se obrátil k mladé generaci s výzvou,
aby se neuzavírala před historií. Vyjádřil politování a smutek nad vyprcháním vlastenectví, ale
zároveň i víru, �e v�e se v dobré obrátí a na�e česká vlajka bude opět hrdě hlásat české sebevědo-
mí a lásku k na�í vlasti.

V neděli 23. září 2001 se u tohoto památníku konalo setkání asi čtyř desítek občanů, při kterém
sídelní biskup plzeňský, msgre Franti�ek Radkovský, památník posvětil a pomodlil se za oběti
totalitního re�imu, kteří se ji� nedočkali těchto dnů svobody. V následujících letech se u tohoto
památníku setkali bývalí političtí hosté, významní hosté okresu Doma�lice i Plzeňského kraje za
účasti kně�í - bývalých politických vězňů - generální vikář českobudějovický msgre Václav
Dvořák, emeritní královéhradecký arcibiskup msgre Karel Otčená�ek a P. Jaroslav Karl z Klatov.

Závěrem si připomeňme, �e ka�dé zastavení u v�erubského památníku v doma�lickém okrese je
nejen mementem, vzpomínkou na jedno z nejsmutněj�ích údobí na�ich dějin, ale také posilou pro
v�echny slu�né liti této země, proto�e boj se zlem nekončí nikdy.                                         (red)

Památník ve V�erubechMěstská knihovna Kdyně
informuje

V na�í knihovně se počátkem měsíce října
uskutečnila předná�ka paní RNDr. Jitky �efr-
hansové, CSc. na téma �Léčivá síla přírody�.
Předná�ky o ozdravných metodách léčení,
zalo�ených na doplnění chybějících �ivotně
důle�itých látek a detoxikaci probíhají pravi-
delně např. v Nýrsku, Su�ici, Klatovech a
Hora�ďovicích. Nabídku předná�ky přijala teď
také na�e knihovna. A komu jsou předná�ky
určeny? 

Pro ty trochu star�í, kteří nechtějí být
nemocní a mít zdravotní problémy, pro ty
mladé, kteří si chtějí zachovat zdraví a energii,
tak potřebnou při dne�ním rychlém tempu
�ivota a pro v�echny, kteří ji� nějakými vleklý-
mi potí�emi trpí, a chtějí se jich zbavit a mít
radost ze �ivota.

Dal�í předná�ka se uskuteční dne 7. listo-
padu 2005 od 17.00 hodin opět v kdyňské
knihovně.

Pokud máte zájem o četbu knih, novin,
časopisů, nebo o internet, uvádím zde
potřebné informace:

Půjčovní doba  MěK:   
Pondělí:    9.00  -  11.00 12.00 -  16.30
Úterý: 11.00  -  14.00
Středa: 9.00  -  11.00 12.00 -  16.30
Čtvrtek: 13.00  -  16.00
Pátek: 11.00  -  14.00

Knihovna má v současnosti dva počítače,
které slou�í jako veřejný internet. U�ivatelé
mají mo�nost pou�ívat také textový editor
WORD.

Provozní doba internetu je shodná s půj-
čovní dobou knihovny. 

Městská knihovna má pět poboček míst-
ních knihoven v obcích, které patří pod
správu města Kdyně. V těchto knihovnách
půjčují knihy dobrovolní knihovníci, kteří
tuto činnost vykonávají ve svém volném
čase.

Půjčovní doba místních knihoven:
Dobříkov: pondělí: 15.00 -  16.00

-  knihovnice Anna Schleissová
Hluboká: úterý:  15.30  -  17.00

-  knihovnice Anna Kostolanská 
Smr�ovice: pondělí:  16.00  -  17.00

-  knihovnice Milada Jungová
Starec: sobota: 13.00  -  15.00

- knihovnice   Radka Jandová
Prapoři�tě: středa: 16.00  -  18.00

- knihovnice Jana Petr�elková

Na Va�i náv�těvu se tě�í knihovnice městské
knihovny  i  knihovnice okolních obcí! 

Irena Hambeková,ved.MěK Kdyně
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Kino Kdyně
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PLZEŇSKÝ KRAJ Z NEBE 
Kniha obsahuje soubor unikátních

leteckých snímků, který tvoří více ne�
330 dosud nezveřejněných fotografií regi-
onu ze vzduchu, tedy z míst, kam se
bě�ný pozorovatel vět�inou nedostane.

Barevná publikace Plzeňský kraj z nebe
má 256 stran a podrobně přibli�uje celý
Plzeňský kraj. Snímky jsou uspořádány do
okruhů kolem bývalých okresních měst.
Knihu tak tvoří základních sedm kapitol
(Plzeňsko, Severní Plzeňsko, Rokycansko,
Ji�ní Plzeňsko, Klatovsko a �umava,
Doma�licko, Tachovsko). Velký prostor
dostala turisticky nejatraktivněj�í lokalita
kraje - �umava. Stručné tříjazyčné texty
(česky, anglicky, německy) k jednotlivým
snímkům jsou zařazeny v�dy a� na konec
kapitol. Záměrem autorů toti� je, aby čtenář
měl co nejvěrněj�í pocit, �e sám letí nad kra-
jinou. Plzeňský kraje na vydání přispěl část-
kou 200 000 korun, pokřtil ji hejtman Petr
Zimmermann. Publikace bude k dostání 
v bě�né obchodní síti za cenu 590 Kč.   (sh)

Tip na dárek

Ve V�erubech opravují 
obecní úřad

Před poutí se podařilo dokončit vněj�í
rekonstrukci budovy obecního úřadu, při
které byla osazena nová okna a objekt dostal
novou fasádu. Zbývá je�tě dokončit vnitřní
úpravy čtyř místností, které budou opět
slou�it jako volební a zasedací místnost 
a sklad.                                                    (rr)

Listopad
5. 11. Loučim, Procesí Nové Kostely, pořádá

Obecní úřad Loučim ve spolupráci 
s místtní církví

5. 11. Prapoři�tě, Herní sobota, skautské stře-
disko Lípa Prapoři�tě zahajuje Herní
soboty pro �irokou veřejnost. Začátek ve
14.00 hodin v klubovně střediska 
v Prapoři�tích za mostem. Hrát bude
Carcassone, Osadníci z Katánu,
Bludi�tě, Zajíc, Krtek, Dáma, Mlýn,
Pexeso.

5. a  6. 11. Kdyně, 32. ročník turnaje 
O pohár města Kdyně

6. 11. Koráb, 18. ročník Běhu na Koráb.
Tradiční krosový závod pod vedením
člena TJ Sokol Hluboká, Karla Duchka,
se tě�í v�dy velkého zájmu jak veřejnos-
ti, tak účastníků. 

17. 11. Kdyně, Natalika, 19.30, sál kina, kon-
cert �pičkové folkové skupiny

21. 11. Kdyně, synagoga, zahájení výstavy
výtvarných prací dětí z mateřských
�kol z kdyňského regionu. Slavnostní
vernisá� 21. 11.  v 16.00 hodin. Téma:
Rodina

26.11. Černíkov, Hubertská zábava, 20.00,
kulturní dům. Náv�těvníci se mohou
tě�it na mysliveckou tombolu, hraje
Vrchovanka.

Listopad
1.a 2. 11. 20.00 3:15 zemře� (USA)

4. a 5. 11. 20.00 Fantastická čtyřka
(USA, Německo)

8. a 9. 11. 20.00 Doblba! (ČR)

11. 11. 17.00 Madagaskar (USA)

11. 11.  20.00 Noční hlídka (Rusko)

12. 11. 20.00 Góóól! (USA)

15. a 16. 11. 20.00 �těstí (ČR, Německo)

18. a 19. 11. 20.00 Temné vody (USA)

22. a 23. 11. 20.00 Legenda o Zorrovi
(USA)

25.11 a 26. 11. 20.00 Pan a paní Smithovi
(USA)

29. 11 a 30. 11. 20.00 Tě�ká váha (USA)

Prosinec
2. 12. 20.00 Klíč (SRN+USA)

3. 12. 20.00 Jeskyně (USA)

6. a 7. 12. 20.00 Hrube� a Mare� jsou
kamarádi do de�tě (ČR)

9. a 10. 12. 20.00 Oliver Twist
(FR+VB+ČR)

13. 12. 17.00 Stra�pytlík (USA)

13. 12. 20.00  Nesvatbovi (USA)

16. a 17. 12. 20.00 Ří�e vlků (FR)

20. a 21. 12. 20.00 Panenství na obtí�
(NOR+�V)

23. 12. 20.00 Láska na inzerát
(USA)

24. 12. 14.00 Slonisko a Medvídek Pú
(USA)

Prosinec
3. 12. Kdyňsko, Mikulá�ská vycházka - akci

pořádá Klub českých turistů Kdyně,
délka trasy je přibli�ně 6 km a čeká vás
Mikulá�ské překvapení

3. 12. Prapoři�tě, Herní sobota, 14.00 hod.,
ve skautské klubovně za mostem.

4.12. Kdyně, Adventní koncert klatovské
skupiny Zebedeus, synagoga, 16.00
Čtyřhlasné spirituály a gospely v profe-
sionálním podání.

Předvánoční koncert
V sobotu 10. prosince se od 18 hodin ve sbo-
rovém domě Českobratrské církve evangelické
ve Kdyni uskuteční společný předvánoční
koncert dětského pěveckého sboru Radost,
který řídí Jaroslava Václavovičová, a plzeň-
ského dětského sboru Sluníčko pod vedením
Zdeňky Augustové. Sbory doprovodí klavíris-
ta Jan Kube�, učitelé a �áci ZU� ve Kdyni.
Pořadatelé v�echny příznivce srdečně zvou.

14.12. Kdyně, Vánoční koncert, začátek 
v 19.30, sál kina, Marta Kubi�ová, Petr
Malásek.

26. 12. Koráb, Vánoční vý�lap na Koráb -
Kdyně - Koráb - Kdyně (10 km) - pořá-
dá KČT Kdyně

26.12. Slavíkovice, Vánoční koncert, kostel
sv. Josefa, 17.00 hod., vystoupí
Smí�ený pěvecký sbor �umavan 
z Klatov




